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REZUMAT 

 
Teza de doctorat cu tema „Strategii privind monitorizarea calităţii în ingineria şi 

managementul marketingului de hidrocarburi” a avut drept obiective principale, studierea, 
cercetarea inginerească, alegerea şi aplicarea celor mai adecvate metode de monitorizare a 
calităţii în managementul marketingului de hidrocarburi într-un Terminal de Marketing pentru 
Hidrocarburi (TMH), cât şi simularea unor situaţii de urgenţă într-un TMH. 
 

Teza a fost structurată pe patru parţi principale după cum urmează: 
 
Partea întâi s-a intitulat „Problema contextuală privind sistemul TMH” şi cuprinde 

primele două capitole. 
 
Partea a doua s-a intitulat „Filozofia problemelor privind logistica, marketingul şi 

managementul în sistemele TMH” şi cuprinde capitolele trei, patru şi cinci. 
 
Parte a treia s-a intitulat „Studii, simulari şi analize de impact şi de caz privind 

sistemele TMH” şi cuprinde capitolele şase, şapte şi opt. 
 

 Parte a patra s-a intitulat „Concluzii principale. Contribuţii. Inovări. Revendicări. 
Bibliografie. Anexe” şi cuprinde capitolul nouă, bibliografia şi indexul anexelor. 
 

În primul capitol al tezei, cu titlul „Marketingul, strategia şi tactica de marketing 
privind comercializarea cu amănuntul în TMH”, s-a analizat contextul economic-social al 
apariţiei şi dezvoltării marketingului, evoluţia teoriei şi practicilor de marketing, cât şi strategia şi 
tactica de marketing într-un TMH. 
 

În cel de-al doilea capitol al tezei, cu titlul „Managementul strategic şi monitorizarea 
calităţii în sistemul TMH. Metodele fundamentării strategiilor”, s-a analizat managementul 
strategic într-un TMH, implicând metodele şi modelele utilizate în fundamentarea strategiilor  şi 
anume modelul SWOT şi modelul Bolting Consulting Group   la compania ce deţine TMH. 
 

În capitolul trei al tezei, intitulat „Logistica stocării şi marketingul de hidrocarburi. 
Metode, procedee şi mijloace (MPM)”, s-a analizat un TMH-etalon, cu depozitele şi 
echipamentele din dotare, cu amenajările constructive şi instalaţiile utilitare, cât şi echiparea şi 
dotarea TMH cu instalaţii şi mijloace de prevenire şi stingere a incendiilor. 
 

În capitolul patru al tezei, având titlul „Managementul activităţii de marketing pe 
piaţa TMH. Perfecţionarea strategiilor de marketing”, s-a prezentat structura organizatorică a 
activităţii de marketing într-un TMH-etalon, cât şi perfecţionarea managementului de gestionare 
a resurselor investiţionale prin aplicarea unui model contractual de tip franciză şi efectele 
acestuia. 
 

În capitolul cinci al tezei, cu titlul „Mecanisme actuale de formare şi gestionare a 
resurselor investiţionale cu privire la domeniul TMH”, sunt prezentate şi analizate 
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următoarele aspecte: mecanisme actuale de înfiinţare-gestionare a unui TMH-manifest şi 
modalităţile de finanţare a sectorului petrolier din România, ca o consecinţă economică a 
dezvoltării corporaţiilor. 
 

În capitolul şase al tezei, intitulat „Studiul de impact asupra mediului privind 
implementarea in situ, procesarea tehnologică multiaspectuală şi funcţionarea unui TMH. 
Analiză de caz”, s-au analizat activităţile desfăşurate în cadrul obiectivului, s-au monitorizat 
aerul şi solul în urma desfăşurării activităţilor într-un TMH, s-au analizat şi interpretat rezultatele 
obţinute. În urma analizei s-au facut recomandări şi s-au specificat unele restricţii. 
 

În capitolul şapte, cu titlul „Simularea numerică a nivelului de poluare pentru 
elaborarea unor strategii adecvate de protecţie activă a mediului în arealul sistemului 
TMH. Analiză de caz”, s-au prezentat şi analizat cauzele pierderilor de substanţe poluante în 
sistemul TMH, s-au estimat cantităţile vândute pentru un interval de timp viitor pe baza 
vânzărilor anterioare, s-a efectuat simularea numerică a gradului de poluare în zona TMH 
analizat şi s-a stabilit strategia pentru reducerea poluării în arealul TMH. 
 

În capitolul opt al tezei, intitulat „Simularea unor situaţii (hazardate/hazardante) de 
urgenţă într-un sistem terminal pentru marketing de hidrocarburi TMH. Analiză de caz”, 
s-a analizat fluxul termic în cazul incendiilor provocate de petele de hidrocarburi într-un TMH, s-
a făcut schema bloc privind intervenţia serviciilor profesioniste de urgenţă la un incendiu produs 
la un TMH, s-a făcut arborele de eveniment pentru o instalaţie automată de stins incendii cu apă 
în cazul producerii unui incendiu în clădirea unui TMH şi s-a realizat arborele de eveniment, 
împreună cu arborele de consecinţă, pentru un incendiu produs pe platforma unui TMH. 
 

Capitolul nouă al tezei cuprinde „Concluzii principale. Contribuţii. Inovări. 
Revendicări”, pe care autorul le-a desprins din analiza complexă a problemelor ştiinţifice 
decurgând din tema tezei de doctorat. 
 

Cuvinte cheie: Terminal de Marketing pentru Hidrocarburi (TMH); combustibili; 
marketingul, strategia şi tactica de marketing; management strategic; model contractual de tip 
franciză; logistica stocării; echipamente; indice de poluare global; simulare numerică a gradului 
de poluare; strategie de reducere a poluării; simularea unei situaţii de urgenţă; arbore de 
eveniment; arbore de consecinţă; flux termic; incendiu; analiză de risc. 
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ABSTRACT 

 
The PhD thesis on "Strategies on Quality Monitoring in Engineering and 

Management of Hydrocarbons Marketing " had as main objectives study, engineering 
research, selection and application of the most appropriate methods for quality monitoring in oil 
marketing management in a Marketing Hydrocarbons Terminal (MHT), as well as simulation of 
some emergency situations in a MHT. 

 
The thesis was divided into four main parts, namely: 
 
The first part was called "Contextual problem on MHT system " and includes the first 

two chapters. 
 
The second was called "Philosophy matters concerning logistics, marketing and 

management in MHT systems" and includes chapters three, four and five. 
 
The third part was called "Studies, simulations and impact and case analyzes on MHT 

systems" and includes chapters six, seven, and eight. 
 
The fourth part was called "Main conclusions. Contributions. Novelties. Claims. 

Bibliography. Addenda" and includes chapter nine, the bibliography and the index of the 
addenda.  

 
In the first chapter of the thesis entitled "The marketing, the strategy, the marketing 

tactics on retail marketing in MHT", the socio-economic context of bringing out and 
development of marketing, evolution of marketing theory and practices, as well as the strategy 
and the marketing tactics in a MHT.   
 

In the second chapter of the thesis entitled "Strategic management and quality 
monitoring in the MHT system. Methods of strategies foundation", the strategic management 
in a MHT with the methods and models used in funding strategies was analyzed, namely SWOT 
model and Bolting Consulting Group model - at the company that owns MHT. 

 
In the third chapter of the thesis entitled "Storage logistics and marketing of 

hydrocarbons. Methods, procedures and means (MPM)" an MHT-ethalon with its deposits 
and equipments, with its establishments and utility installations was analyzed, as well as the 
equipment and endowment of MHT with means of preventing and extinguishing fires. 

 
In chapter four of this thesis entitled "Management of marketing in the MHT market. 

Improving of marketing strategies", the organizational structure of marketing in a MHT-
ethalon was presented, as well as the improving of management for investment resources through 
a contractual model franchise type and its effects. 

 
In the fifth chapter of the thesis entitled "Current mechanisms for building up and 

management of investment resources in the MHT field" the following aspects are presented 
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and analyzed: current mechanisms for setting up and manage a MHT-manifest and ways to 
finance the petroleum sector of Romania as an economic consequence of the corporations’ 
development. 

 
In the sixth chapter of the thesis entitled "Impact study on the environment regarding 

on-site implementation, multispectral technological processing and operation of a MHT. 
Case analysis", activities in the target were analyzed, the air and soil were monitored following 
the activities carried out in a MHT, and the results were analyzed and interpreted. 
Recommendations were made following the analysis and some restrictions were specified. 

 
In chapter seven on "Numerical simulation of pollution level to develop appropriate 

strategies for active protection of the environment in the MHT system area. Case analysis", 
the causes of pollutants losses in MHT system were presented and analyzed, the sold quantities 
for future time based on previous sales were estimated, the numerical simulation of pollution in 
the MHT was made, the strategy to reduce pollution in the MHT area was analyzed and 
determined. 

 
In chapter eight of the thesis entitled "Simulation of emergency 

(speculative/hazardously)  situations in a terminal for hydrocarbons marketing system 
(MHT) . Case analysis", the thermal flux in case of fire caused by oil spills in a MHT was 
analyzed, the block diagram was done for emergency professional intervention services in a fire 
produced in a MHT, it was made the event tree for an automatic water based fire extinguishing 
installation in case of a fire in a MHT building and the tree event was made together with the 
consequences tree for a fire on a MHT platform.  

 
Chapter nine of the thesis includes "Main Conclusions. Contributions. Improvements. 

Claims", which the author drew out from the complex analysis of the scientific problems 
resulting from the doctoral thesis. 
 

Keywords: Marketing Hydrocarbons Terminal (MHT); fuels; marketing, strategy and 
marketing tactics; strategic management; contractual model franchise type; logistics of storage; 
equipments; global pollution index; numerical simultation of pollution level; strategy for 
pollution decreasing; simulation of an emergency; event tree; consequence tree; terhmal fllux; 
fire; risk analysis.  
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RÉSUMÉ 

 
La thèse de doctorat portant sur le thème « Stratégies pour la surveillance de la qualité 

en ingénierie et en gestion du marketing des hydrocarbures », a eu comme principaux 
objectifs, l'étude, la recherche en génie, la sélection et l'application de méthodes appropriées pour 
surveiller la qualité de l'huile dans la gestion du marketing dans un Terminal pour Marketing des 
Hydrocarbures (TMH) d’une part et d’autre part des situations d'urgence simulées dans un TMH. 

 
La thèse est subdivisée en quatre parties principales comme suit : 
 
La première intitulée « Le problème contextuel sur le système TMH » comprend les 

deux premiers chapitres. 
 
La deuxième intitulée « La philosophie des problèmes concernant la logistique, le 

marketing et la gestion dans les systèmes de TMH » comprend les chapitres trois, quatre et 
cinq. 

 
La troisième partie intitulée « Études, simulations et analyse d'impact et de cas 

concernant les systèmes TMH » comprend les chapitres six, sept et huit. 
 
La quatrième intitulée «Conclusions principales. Contributions. Innovations. 

Revendications. Bibliographie. Annexes» couvre le chapitre neuf, la bibliographie, l’index des 
annexes. 

 
Dans le premier chapitre de la thèse, intitulé « Le marketing, la stratégie, la tactique de 

marketing sur la vente au détail dans le TMH », on a analysé le contexte socio-économique de 
l'apparence et de développement du marketing, l'évolution de la théorie et de la pratique du 
marketing, et la stratégie et la tactique de marketing dans un TMH. 

 
Dans le deuxième chapitre intitulé « Gestion stratégique et surveillance de la qualité 

dans le système TMH. Les méthodes de corroboration des stratégies », on a analysé le 
management stratégique dans un TMH, impliquant des méthodes et des modèles utilisés dans les 
corroborations des stratégies - il s'agit du modèle SWOT et du modèle Bolting Consulting Group- 
la société qui détient le TMH. 

 
Le troisième chapitre intitulé « La logistique de stockage et le marketing des 

hydrocarbures. Méthodes, procédures, moyens (MPM) », porte sur l’analyse d’un TMH 
standard, avec des dépôts et des équipements de dotation, avec des conceptions constructives et 
des installations de services publics et l'équipement et la dotation de TMH avec des installations 
et moyens de prévention et d'extinction des incendies. 

 
Le quatrième chapitre de la thèse, sous le titre « La gestion des activités de marketing 

sur le marché TMH. Améliorer des stratégies de marketing », présente la structure 
organisationnelle des activités de marketing dans un TMH-standard d’une part, et d'autre part 
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l'amélioration de la gestion des ressources d'investissement par l’application d’un modèle de 
contrat de type franchise et ses effets. 

 
Dans le cinquième chapitre intitulé « Les mécanismes actuels de formation et de 

gestion des ressources d’investissement du domaine du TMH », sont présentés et analysés les 
aspects suivants : les mécanismes actuels pour la mise en place et gestion d'un TMH-         -
manifeste et les modalités de financement du secteur pétrolier en Roumanie, comme une 
conséquence économique du développement des entreprises. 

 
Le chapitre six intitulé « Étude d'impact environnemental sur la mise en œuvre in-

situ, le traitement technologique multidimensionnel et le fonctionnement du TMH. Analyse 
de cas », aborde l'analyse des activités dans la cible, le suivi de l'air et du sol des activités dans un 
TMH, l’analyse et interprétation des résultats obtenus. Après l'analyse, des recommandations ont 
été faites et certaines restrictions ont été spécifiées. 

 
Dans le chapitre sept, intitulé « La simulation numérique du niveau de pollution pour 

élaborer des stratégies appropriées pour la protection active de l'environnement dans la 
zone de système de TMH. Étude de cas », sont présentées et analysées les causes des pertes des 
polluants dans le système TMH, les quantités vendues ont été estimées à une date ultérieure en 
fonction des ventes passées. La simulation numérique de la pollution a été effectuée dans la zone 
TMH analysée et une stratégie pour réduire la pollution dans la zone TMH a été mise en place. 

 
Le chapitre huit de la thèse, intitulé « Simulation des situations (danger/dangereuses) 

d'urgence dans un système terminal pour la commercialisation des hydrocarbures TMH. 
Analyse de cas » traite de l'analyse du flux thermique pour les incendies causés par les 
déversements de pétrole dans un TMH. Le programme de services d'intervention d'urgence pour 
un incendie produit à un TMH a été élaboré ; un arbre d'événements pour l'installation 
automatique a été mis conçu pour éteindre le feu avec de l'eau en cas d'incendie dans le bâtiment 
de TMH et l'arbre d'événements a été réalisé avec l'arbre conséquence, pour un feu produit sur la 
plate-forme TMH. 

 
Le neuvième chapitre de la thèse comprend « Conclusions principales. Contributions. 

Innovations. Revendications », que l'auteur a tirées de l'analyse complexes des problèmes 
scientifiques découlant de la thèse de doctorat. 

 
Mots-clés: Terminal pour Marketing des Hydrocarbures (TMH); les combustibles; le 

marketing, la stratégie et la tactique de marketing; la gestion stratégique; modèle de contrat de 
type franchise; la logistique de stockage; équipements; indice de pollution globale; la simulation 
numérique de la pollution; stratégie visant à réduire; la simulation d’une situation d'urgence; 
arbre d'événement; arbre de conséquence; flux de chaleur; feu; analyse de risque. 
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